



# AMB • CANADA

Canadian Ambassadors Alumni Association  
Association des anciens ambassadeurs du Canada

## *Finding Canada's Place in a Disordered World*

## *Trouver la place du Canada dans un monde désordonné*

### **BIOGRAPHIES**

- Jacqueline Best
- Peter Boehm
- Alexandra Bugailiskis
- Ian Burney
- Richard Fadden
- Patricia Fortier
- Martin Loken
- Pascale Massot
- David McKinnon
- Robert McRae
- Vina Nadjibulla
- Henri-Paul Normandin
- Guillermo Rishchynski



## JACQUELINE BEST

Jacqueline Best is a Professor at the School of Political Studies at the University of Ottawa. She is a researcher and educator working at the intersection of international relations, political economy and social theory and coordinator of the International Political Economy Network at the Centre for International Policy Studies.

Jacqueline Best regularly writes blogs and opinion pieces on contemporary issues, including inflation and the political economy of the COVID-19 crisis. Her current research is organized around three major themes: economic exceptionalism, quiet failures and varieties of ignorance and expertise.

Jacqueline Best est professeur à l'École d'études politiques de l'Université d'Ottawa. Recherchiste et éducatrice, elle travaille à l'intersection des relations internationales, de l'économie politique et de la théorie sociale. Elle est également coordinatrice du Réseau international d'économie politique au Centre d'études des politiques internationales.

Jacqueline Best écrit régulièrement des blogs et des articles d'opinion sur des questions contemporaines, notamment l'inflation et l'économie politique de la crise COVID-19. Ses recherches actuelles s'articulent autour de trois grands thèmes : l'exceptionnalisme économique, les échecs silencieux et les variétés d'ignorance et d'expertise.



## PETER BOEHM

Peter M. Boehm was appointed to the Senate of Canada in October 2018 and, upon the dissolution of Parliament, was the Chair of the Senate Standing Committee on Foreign Affairs and International Trade.

From 2013 to 2017, he concurrently served as Sherpa for the G8 and subsequent G7 Summits, as well as the Nuclear Security Summit.

A former career foreign service officer, he held various positions at Global Affairs (1983–2018), including: Deputy Minister for the G7 Summit and Personal Representative of the Prime Minister (Sherpa), Deputy Minister of International Development, Senior Associate Deputy Minister of Foreign Affairs, Canadian Ambassador to Germany, ADM for the Americas, North America and Consular Affairs, Minister (Political and Public Affairs) at the Embassy of Canada to the US, and Ambassador and Permanent Representative to the OAS.

He is a recipient of the Public Service of Canada Outstanding Achievement Award and the Canadian Foreign Service Officer Award for his contribution to advancing peace in Central America.

Peter Boehm holds a Ph.D. in History from the University of Edinburgh, an MA in International Affairs from NPSIA, and a BA in English and History from Wilfrid Laurier University.

Peter M. Boehm a été nommé au Sénat du Canada en octobre 2018 et, lors de la dissolution du Parlement, il était le président du Comité sénatorial permanent des affaires étrangères et du commerce international.

De 2013 à 2017, il a également agi à titre de sherpa pour le Sommet du G8 et les sommets du G7 qui ont suivi, ainsi que pour le Sommet sur la sécurité nucléaire.

Ancien diplomate de carrière, il a occupé divers postes aux Affaires mondiales Canada (1983–2018), incluant : sous-ministre pour le Sommet du G7 et de représentant personnel du premier ministre (sherpa) ; sous-ministre du Développement international ; sous-ministre délégué principal des Affaires étrangères ; ambassadeur du Canada en Allemagne ; sous-ministre adjoint pour les Amériques, l'Amérique du Nord et les affaires consulaires ; ministre (affaires politiques et publiques) à l'ambassade du Canada aux États-Unis ; et ambassadeur et représentant permanent auprès de l'OEA.

Il est lauréat du Prix pour services insignes de la fonction publique du Canada ainsi que du Prix des agents du service extérieur canadien pour sa contribution à la paix en Amérique centrale.

Peter Boehm est titulaire d'un doctorat en histoire de l'Université d'Édimbourg, d'une maîtrise ès arts en affaires internationales de NPSIA et d'un baccalauréat ès arts en anglais et en histoire de l'Université Wilfrid Laurier.



## ALEXANDRA BUGAILISKIS

Alexandra Bugailiskis retired from Global Affairs Canada after a 39-year career that included postings to Ghana and Guatemala, and four Ambassadorial appointments: Syria (1997–2000), Cuba (2003–2007), Poland (2013–2015) and Italy (2017–2021) with concurrent accreditation as Canada’s Permanent Representative to the UN Agencies in Rome (FAO, WFP and IFAD).

In Canada, she served in a number of senior executive positions including as the Assistant Deputy Minister (ADM) for Latin America and as ADM for Europe, the Middle East and the Arctic. As Chief Negotiator, she successfully concluded the first Canada-EU Strategic Partnership Agreement.

Alexandra was a Diplomat in Residence at the Norman Patterson School of International Relations when she co-edited the book *Canada and Mexico’s Unfinished Agenda*.

Alexandra has received awards and citations for her contributions to the Namibian independence process, the 2010 Haitian earthquake recovery effort, the 2001 Summit of the Americas in Quebec, and the Syrian resettlement process in Canada.

Alexandra Bugailiskis a pris sa retraite de Affaires mondiales Canada après une carrière de 39 ans qui comprenait des affectations au Ghana et au Guatemala, ainsi que quatre nominations en tant qu'ambassadrice : Syrie (1997–2000), Cuba (2003–2007), Pologne (2013–2015) et Italie (2017–2021), avec une accréditation concurrente en tant que Représentante permanente du Canada auprès des agences des Nations Unies à Rome (FAO, PAM et FIDA).

Au Canada, elle a occupé plusieurs postes exécutifs de haut niveau, notamment en tant que sous-ministre adjointe pour l'Amérique latine et sous-ministre adjointe pour l'Europe, le Moyen-Orient et l'Arctique. En tant que négociatrice en chef, elle a conclu avec succès le premier accord de partenariat stratégique entre le Canada et l'UE.

Alexandra a été diplomate en résidence à la Norman Patterson School of International Relations, quand elle a coédité le livre *Canada and Mexico’s Unfinished Agenda*.

Alexandra a reçu des prix et des citations pour ses contributions au processus d'indépendance de la Namibie, aux efforts de reconstruction après le tremblement de terre haïtien de 2010, au Sommet des Amériques de 2001 à Québec et au processus de réinstallation des Syriens au Canada.



## IAN BURNEY

Ian Burney's distinguished, 34-year diplomatic career focused largely on advancing Canada's global trade interests and its ties across the Indo-Pacific region, culminating with his assignment as Canada's Ambassador to Japan from 2016 to 2021.

At Global Affairs Canada, Mr. Burney served as Assistant Deputy Minister for International Business Development, Investment & Innovation from 2009–2011 and as ADM for Trade Policy and Negotiations from 2011–2015. At the Privy Council Office, he served as Assistant Secretary to the Cabinet for Economic and Regional Development from 2015–2016. For his leadership in advancing Canada's trade agenda, Mr. Burney was the recipient of the 2014 Outstanding Achievement Award of the Public Service of Canada.

Mr. Burney retired from the Public Service in November 2021. He currently serves in a number of positions in the private sector, including as a Board Director and as a Senior Advisor at two firms in the financial services sector. He is married and has four children.

La carrière diplomatique distinguée de Ian Burney, qui s'est étendue sur 34 ans, s'est largement concentrée sur l'avancement des intérêts commerciaux mondiaux du Canada et de ses liens à travers la région Indo-Pacifique, culminant avec son affectation en tant qu'Ambassadeur du Canada au Japon de 2016 à 2021.

Au sein d'Affaires mondiales Canada, M. Burney a occupé les fonctions de sous-ministre adjoint du Développement des affaires internationales, de l'investissement et de l'innovation de 2009 à 2011, puis de sous-ministre adjoint pour la politique commerciale et les négociations de 2011 à 2015. Au Bureau du Conseil privé, il a été secrétaire adjoint au Cabinet pour le développement économique et régional de 2015 à 2016. Pour son leadership dans l'avancement de l'agenda commercial du Canada, M. Burney a reçu le Prix pour services insignes de la fonction publique du Canada en 2014.

M. Burney a pris sa retraite de la fonction publique en novembre 2021. Il occupe actuellement plusieurs postes dans le secteur privé, notamment en tant que membre du conseil d'administration et conseiller principal dans deux entreprises du secteur des services financiers. Il est marié et a quatre enfants.



## **RICHARD B. FADDEN**

Richard Fadden was National Security Adviser to the Prime Minister of Canada (2015–2016). Previously, he was Deputy Minister of National Defence (2013–2015) and served as Director of the Canadian Security and Intelligence Service (2009–2013). He also served as Deputy Minister for Citizenship and Immigration Canada (2006–2009) and Natural Resources Canada (2005–2006). He was President of the Canadian Food Inspection Agency (2002–2005) and Deputy Clerk and Counsel in the Privy Council Office (2000–2002), during which he assumed the additional duties for Security and Intelligence Coordinator in 2001.

Over the course of his career, Richard worked in a variety of positions in the Department of External Affairs, the Office of the Auditor General of Canada, Natural Resources Canada and the Treasury Board Secretariat. He holds a Graduate Diploma in Law from the University of Ottawa, a Bachelor of Laws from the University of Montreal and a B.A. (Political Science) from McGill University. He was made an Officer of the Order of Canada in 2017.

Currently, he serves on a number of boards, is an Honorary Fellow at uOttawa's Graduate School of Public and International Affairs and of the conference of Defence Associations Institute. He is also on the Board of Advisors of the MacDonald-Laurier Institute. He also regularly speaks on public policy issues.

Richard Fadden a été conseiller du premier ministre du Canada en matière de sécurité nationale (2015–2016). Auparavant, il a été sous-ministre de la Défense nationale (2013–2015) et directeur du Service canadien de la sécurité et du renseignement (2009–2013). De plus, il a été sous-ministre de Citoyenneté et immigration Canada (2006–2009) et de Ressources naturelles Canada (2005–2006). Il a également été président de l'Agence canadienne de l'inspection des aliments (2002–2005) et sous-greffier et conseiller juridique au Bureau du Conseil privé (2000–2002), où il a aussi assumé les tâches de coordonnateur pour la sécurité et le renseignement.

Au cours de sa carrière, Richard a occupé divers postes au ministère des Affaires extérieures, au Bureau du vérificateur général du Canada, à Ressources naturelles Canada et au Secrétariat du Conseil du Trésor. Il détient un diplôme d'études supérieures en droit de l'Université d'Ottawa, un baccalauréat en droit de l'Université de Montréal et un baccalauréat en science politique de l'Université McGill. En 2017, Richard a été nommé Officier de l'Ordre du Canada.

Il participe actuellement à plusieurs conseils d'administration et est membre honoraire de l'École supérieure d'affaires publiques et internationales de l'Université d'Ottawa et de l'Institut de la conférence des associations de défense. Il est également membre du conseil consultatif de l'Institut MacDonald-Laurier. Il intervient régulièrement sur des questions de politique publique.



## PATRICIA FORTIER

Patricia Fortier is a retired Canadian diplomat whose career focused on political relations, governance, international security, consular/crisis management, and trade/investment. She has served as a Fellow of the Canadian Global Affairs Institute, Senior Fellow of the Graduate School of International Affairs at uOttawa and on the board of the Canadian Ambassadors Alumni Association.

At Global Affairs HQ, her positions included ADM for Security, Consular, and Emergency Management; Director General, Consular Operations (2009–2011); and Director, Peacekeeping and Regional Security (1995–2000) when she was also ex-officio director on the board of the Pearson Peacekeeping Centre.

She was Canada's Ambassador to Peru and Bolivia (2011–2015) and to the Dominican Republic (2006–2009) as well as Minister-Counsellor (Political) at the Canadian Embassy in Washington. (2001–2005). She also served as Senior Advisor to the OAS Electoral Observation Mission to Peru (2006) and Chief Advisor to the High-Level Mission to Peru (2000–2001).

She holds an MPA and a BA (Hons) from Queen's University and was a Weatherhead Fellow at Harvard University.

Patricia Fortier est une diplomate canadienne retraitée dont la carrière s'est concentrée sur les relations politiques, la gouvernance, la sécurité internationale, la gestion consulaire/crise, ainsi que le commerce/les investissements. Elle a été membre de l'Institut canadien des affaires mondiales, professionnelle en résidence à l'École supérieure d'affaires internationales de l'Université d'Ottawa, et a siégé au conseil d'administration de l'Association des anciens ambassadeurs du Canada.

Au siège des Affaires mondiales Canada, ses postes comprenaient : sous-ministre adjointe pour la sécurité, les affaires consulaires et la gestion des urgences ; directrice générale des opérations consulaires (2009–2011); et directrice de l'Opération de maintien de la paix et de la sécurité régionale (1995–2000), période durant laquelle elle était également directrice d'office du conseil d'administration du Centre Pearson pour le maintien de la paix.

Elle a été ambassadrice du Canada au Pérou et en Bolivie (2011–2015) ainsi qu'en République dominicaine (2006–2009), et ministre-conseillère (politique) à l'ambassade du Canada à Washington (2001–2005). Elle a également occupé le poste de conseillère principale de la Mission d'observation électorale de l'OÉA au Pérou (2006) et de conseillère en chef de la Mission de haut niveau au Pérou (2000–2001).

Elle détient une maîtrise en administration publique et un baccalauréat en arts (avec distinction) de l'Université Queen's, et a été Weatherhead Fellow à l'Université Harvard.



## MARTIN LOKEN

Martin retired from the federal government in 2024 after a 34-year career, which included 15 years abroad. Diplomatic assignments included Prague and Geneva, in Minneapolis as Consul General from 2008 to 2012, and as Deputy Head of Mission (Foreign Policy & National Security) in Washington, DC from 2017 to 2022.

From 2022–2024 Martin served in the Privy Council Office as Assistant Secretary in the Foreign and Defence Policy Secretariat, where he provided advice and support to the Prime Minister and Cabinet on a broad range of global issues until his retirement.

In earlier assignments at Global Affairs Canada HQ, Martin held several positions in the Trade Policy and Negotiations Branch, including Chief Air Negotiator and Director General for Services and Intellectual Property, 2012–2014. He also served as Chief Information Officer, 2014–2017.

Martin was a 2021 recipient of the Public Service Award of Excellence.

Born and raised in Ottawa, Martin enjoys cross-country skiing, cycling, hiking and running. He and his wife continue to live in Ottawa. Martin studied at the University of Waterloo before joining government.

Martin a pris sa retraite du gouvernement fédéral en 2024 après une carrière de 34 ans, dont 15 ans à l'étranger. Il a notamment été affecté à Prague et à Genève, en tant que consul général à Minneapolis de 2008 à 2012, et en tant que chef de mission adjoint (politique étrangère et sécurité nationale) à Washington, DC, de 2017 à 2022.

De 2022 à 2024, Martin a travaillé au Bureau du Conseil privé en tant que secrétaire adjoint au Secrétariat de la politique étrangère et de défense, où il a conseillé et soutenu le premier ministre et le Cabinet sur un large éventail de questions mondiales jusqu'à sa retraite.

Auparavant, au siège d'Affaires mondiales Canada, Martin a occupé plusieurs postes au sein de la Direction générale de la politique et des négociations commerciales, dont celui de négociateur en chef des accords aériens et de directeur général pour les services et de la propriété intellectuelle, de 2012 à 2014. Il a également occupé le poste de dirigeant principal de l'information de 2014 à 2017.

Martin a reçu le Prix d'excellence de la fonction publique en 2021.

Né et élevé à Ottawa, Martin aime faire du ski de fond, du vélo, de la randonnée et de la course à pied. Sa femme et lui vivent toujours à Ottawa. Martin a étudié à l'Université de Waterloo avant de rejoindre le gouvernement.





## PASCALE MASSOT

Pascale Massot is an associate professor in the School of Political Studies at the University of Ottawa. She is also non-resident Honorary Fellow, Political Economy at the Asia Society Policy Institute's Center for China Analysis; and a Senior Fellow at the Asia Pacific Foundation of Canada.

In 2022, she was a member and adviser to the Co-Chairs of the Canadian Minister of Foreign Affairs' Indo-Pacific Advisory Committee, and also served as the Senior Advisor for China and Asia in the offices of various Canadian Cabinet ministers, including the Ministers of Foreign Affairs and International Trade (2015–2017 and 2020–2021).

Pascale Massot is the author of *China's Vulnerability Paradox: How the World's Largest Consumer Transformed Global Commodity Markets*.

She was a visiting scholar at the Chinese Academy of Social Sciences in Beijing and at Peking University's Center for International Political Economy in 2012. Pascale Massot was the 2014–2015 Cadieux-Léger Fellow at Global Affairs Canada.

She has a Ph.D. in political science and an MA in Asia Pacific Policy Studies from UBC, and a BA in East Asian Studies and Economics from the University of Montreal.

Pascale Massot est professeure agrégée à l'École d'études politiques de l'Université d'Ottawa. Elle est également chercheuse honoraire non résidente, économie politique, au Center for China Analysis de l'Asia Society Policy Institute ; et attachée supérieure de recherches à la Fondation Asie Pacifique du Canada.

En 2022, elle était membre et conseillère des coprésidents du comité consultatif indo-pacifique de la ministre canadienne des Affaires étrangères, et a également été conseillère principale pour la Chine et l'Asie au sein des cabinets de plusieurs ministres canadiens, dont les ministres des affaires étrangères et du commerce international (2015–2017 et 2020–2021).

Pascale Massot est l'auteure de *China's Vulnerability Paradox: How the World's Largest Consumer Transformed Global Commodity Markets*.

Elle a été chercheuse invitée à l'Académie chinoise des sciences sociales à Pékin et au Centre d'économie politique internationale de l'Université de Pékin en 2012. Pascale Massot a été récipiendaire de la bourse Cadieux Léger 2014–2015 au ministère des Affaires mondiales Canada.

Elle détient un doctorat en science politique et une maîtrise en études sur les politiques de la région Asie-Pacifique de l'UBC, ainsi qu'un baccalauréat en études de l'Asie de l'Est et en économie de l'Université de Montréal.



## DAVID MCKINNON

David McKinnon joined the Department of External Affairs as a trade commissioner in 1987.

David McKinnon a joint le ministère des Affaires extérieures en 1987 en tant que délégué commercial.

During his time in Ottawa, he held various positions related to Canada's overseas trade, economic and diplomatic interests, including as Director for Asia-Pacific Policy (2002–2004). From 2013 to 2017, he was Executive Director of Strategic Policy and Planning, and then Director General of the Physical Resources Bureau.

Pendant son temps à Ottawa, il a occupé divers postes liés aux intérêts commerciaux, économiques et diplomatiques du Canada à l'étranger, notamment en tant que directeur de la politique Asie-Pacifique de 2002 à 2004. De 2013 à 2017, il a été directeur exécutif de la politique stratégique et de la planification, puis directeur général du Bureau des ressources physiques.

David's assignments overseas have included Bangkok (1989–1992); Canberra (1994–1998 and 2009–2013), the latter as Deputy Head of Mission); New Delhi (2004–2009), where he was Minister-Counsellor responsible for the delivery of Canada's trade and investment program in India, Nepal, Sri Lanka, and the Maldives. He served in Colombo as High Commissioner to Sri Lanka and the Maldives from 2017 to 2022, and as Chargé d'affaires at the Embassy of Canada to Central Asia in Astana, Kazakhstan, in 2024.

Les affectations de David à l'étranger ont inclus Bangkok (1989–1992) ; Canberra (1994–1998 et 2009–2013), cette dernière période en tant que chef de mission adjoint ; New Delhi (2004–2009), où il était ministre conseiller responsable de la mise en œuvre du programme commercial et d'investissement du Canada en Inde, au Népal, au Sri Lanka et aux Maldives. Il a servi à Colombo en tant que haut-commissaire du Canada au Sri Lanka et aux Maldives de 2017 à 2022, et en tant que chargé d'affaires à l'ambassade du Canada en Asie centrale à Astana, Kazakhstan, en 2024.

David holds a Bachelor's in History from the University of Toronto and an MBA from Queen's University.

David est titulaire d'un baccalauréat en histoire de l'Université de Toronto et d'un MBA de l'Université Queen's.



## ROBERT MCRAE

Rob McRae served as Canadian Ambassador and Permanent Representative to NATO, in Brussels, Belgium, from 2007 to 2011. On returning to Ottawa, he was Assistant Secretary to the Cabinet for Intelligence Assessment in the Privy Council Office from 2011 to 2014.

During his diplomatic career, he has served overseas at Canadian Embassies in Belgrade (1982–1984), Prague (1988–1991), and London (1993–1995), and as Deputy Permanent Representative of Canada to NATO, in Brussels (1998–2002). Among his assignments at headquarters, he served as Director General of the International Security Bureau, Director General of the Policy Planning Bureau, and Director General of the Central, East, and South Europe Bureau.

He received the Foreign Minister's Award for Foreign Policy Excellence in 1997 and in 2000.

His most recent book is *Human Security and the New Diplomacy* (McGill-Queen's University Press). His other books include *Resistance and Revolution: Vaclav Havel's Czechoslovakia*; and *Philosophy and the Absolute*.

He studied at Queen's University (Honours BA), the University of Toronto (MA), and has a PhD in Political Philosophy from Laval University. He taught at McGill University, Queen's University, Laval University, and Charles University (in Prague).

Rob McRae a servi en tant qu'ambassadeur du Canada et représentant permanent du Canada auprès de l'OTAN, à Bruxelles, en Belgique, de 2007 à 2011. À son retour à Ottawa, il a été secrétaire adjoint au Cabinet pour l'évaluation du renseignement au Bureau du Conseil privé de 2011 à 2014.

Au cours de sa carrière diplomatique, il a servi à l'étranger dans les ambassades du Canada à Belgrade (1982–1984), Prague (1988–1991) et Londres (1993–1995), ainsi qu'en tant que représentant permanent adjoint du Canada auprès de l'OTAN à Bruxelles (1998–2002). Parmi ses affectations au siège, il a été directeur général de la sécurité internationale, directeur général de la planification politique et directeur général de l'Europe centrale, de l'Est et du Sud.

Il a reçu le Prix du Ministre des Affaires étrangères pour l'excellence en politique étrangère, en 1997 et en 2000.

Son livre le plus récent est *Human Security and the New Diplomacy* (McGill-Queen's University Press). Ses autres livres incluent *Resistance and Revolution: Vaclav Havel's Czechoslovakia*; and *Philosophy and the Absolute*.

Il a étudié à l'Université Queen's (Honours BA), l'Université de Toronto (MA) et à l'Université Laval, où il a obtenu un doctorat en philosophie politique. Il a enseigné à l'Université McGill, à l'Université Queen's, à l'Université Laval et à l'Université Charles (à Prague).



## VINA NADJIBULLA

Vina Nadjibulla is Vice-President, Research & Strategy with APF Canada. She is a frequent media commentator on geopolitics, Canadian foreign policy, and Canada-Asia relations, with a focus on India and China.

As an international security and peacebuilding specialist, Vina spent a significant portion of her career working at UN headquarters and in peacekeeping and peacebuilding missions in West and Central Africa. She has more than two decades of professional experience in high-level diplomacy, advocacy, policy-making, and political risk analysis. From war zones to board rooms, Vina has worked with national governments, non-profits, and philanthropic organizations in Canada, the United States, China, and a number of countries in Africa and Central Asia.

Vina is an Adjunct Professor at the School of Public Policy and Global Affairs at UBC and a Senior Research Fellow at The Soufan Center, a conflict resolution think-tank headquartered in New York.

Vina holds a Master's degree in International Affairs from Columbia University.

Vina Nadjibulla est vice-présidente, Recherche et stratégie, FAP Canada. Elle intervient fréquemment dans les médias pour commenter la géopolitique, la politique étrangère canadienne et les relations entre le Canada et l'Asie, en particulier l'Inde et la Chine.

En tant que spécialiste de la sécurité internationale et de la consolidation de la paix, Vina a passé une grande partie de sa carrière au siège des Nations Unies et dans des missions de maintien et de consolidation de la paix en Afrique occidentale et centrale. Son expérience professionnelle s'étend sur plus de vingt ans dans les domaines de la diplomatie de haut niveau, de la défense des intérêts, de l'élaboration de politiques et de l'analyse des risques politiques. Des zones de guerre aux salles de réunion, Vina a travaillé avec des gouvernements nationaux, des organisations à but non lucratif et des organisations philanthropiques au Canada, aux États-Unis, en Chine et dans un certain nombre de pays d'Afrique et d'Asie centrale.

Vina est professeure adjointe à la School of Public Policy and Global Affairs de l'UBC et chercheuse principale au Soufan Center, un groupe de réflexion sur la résolution des conflits dont le siège se trouve à New York.

Vina est titulaire d'une maîtrise en Affaires internationales de l'Université de Columbia.



## HENRI-PAUL NORMANDIN

Henri-Paul Normandin est un diplomate et expert en relations internationales comptant plus de quarante ans d'expérience. Il a servi en tant qu'ambassadeur du Canada en Haïti (2010–2013) et ambassadeur et représentant permanent adjoint aux Nations Unies (2006–2010).

Il a occupé divers postes au sein d'Affaires mondiales Canada et de l'Agence canadienne de développement international, incluant des affectations en Chine et au Zaïre, ainsi qu'à la direction des relations internationales à la Ville de Montréal.

Spécialiste en gouvernance démocratique, il a piloté des initiatives innovantes en droits humains et en développement international.

Diplômé en droit de l'Université McGill et en science politique de l'Université d'Ottawa, il est actuellement fellow à l'Institut d'études internationales de Montréal (UQAM) et Distinguished Visiting Fellow au German Marshall Fund. Il commente régulièrement l'actualité internationale dans les médias.

Henri-Paul Normandin is a Canadian diplomat and expert in international relations with more than 40 years of experience who served as Ambassador to Haiti (2010–2013) and Ambassador and Deputy Permanent Representative to the United Nations (2006–2010).

He held various positions in Global Affairs Canada as well as the Canadian International Development Agency, including postings in China and Zaïre, and also spearheaded the advancement of urban diplomacy at the City of Montréal.

A specialist in democratic governance, he also pioneered several initiatives in human rights and international development.

He holds a Bachelor of Laws degree from McGill University and a Master's degree in political science from the University of Ottawa. Normandin is currently a Fellow at the Institut d'études internationales de Montréal (UQAM) and a Distinguished Visiting Fellow at the German Marshall Fund. He frequently provides commentary on international relations in the media.



## **GUILLERMO RISHCHYNSKI**

After a career in the private sector in marketing and project management in Africa and Latin America, Guillermo Rishchynski joined the Canadian Foreign Service in 1982. He served overseas at Canadian missions in Rio de Janeiro and Sao Paulo, Brazil; Amman, Jordan; Melbourne, Australia; Jakarta, Indonesia; and Chicago, Illinois.

Guill served as Ambassador of Canada to Colombia from 1999–2002; to Brazil from 2005–2007; to Mexico from 2007–2011; and as Ambassador and Permanent Representative to the United Nations from 2011 to 2015.

He was the executive director for Canada at the Inter-American Development Bank from 2016 to 2019.

In Ottawa, he served as Vice-President, Americas, at the Canadian International Development Agency (CIDA) from 2003–2005. At Global Affairs HQ, he held a number of senior positions, including as deputy director, Mexico, Latin America and Caribbean; as director of the Team Canada Task Force; and as Inspector General.

Rischchynski holds a BA (Honours) in Political Science from McGill University and has also undertaken graduate studies at NPSIA.

Après une carrière dans le secteur privé en marketing et gestion de projets en Afrique et en Amérique latine, Guillermo Rishchynski s'est joint au Service extérieur canadien en 1982. Il a servi à l'étranger dans les missions canadiennes à Rio de Janeiro et São Paulo, Brésil ; Amman, Jordanie ; Melbourne, Australie ; Jakarta, Indonésie ; et Chicago, Illinois.

Guill a été ambassadeur du Canada en Colombie de 1999 à 2002, au Brésil de 2005 à 2007, au Mexique de 2007 à 2011, et ambassadeur et représentant permanent auprès des Nations Unies de 2011 à 2015.

Il a été directeur exécutif du Canada à la Banque interaméricaine de développement de 2016 à 2019.

À Ottawa, il a occupé le poste de vice-président des Amériques à l'Agence canadienne de développement international (ACDI) de 2003 à 2005. Au siège des Affaires mondiales, il a occupé plusieurs postes de direction, notamment celui de directeur adjoint pour le Mexique, l'Amérique latine et les Caraïbes ; directeur de la Force opérationnelle Équipe Canada ; et inspecteur général.

Rishchynski est titulaire d'un baccalauréat spécialisé en science politique de l'Université McGill et a également poursuivi des études de deuxième cycle à la NPSIA.